
Rada Gminy i Miasta Koziegłowy 
42-350 K O Z I E G Ł O W Y 

UL Pl Moniuszki 14 
woj. śląskie 

Nr OR-BR.0002.51.2023 
PROTOKÓŁ Nr LI/2023 

z pięćdziesiątej pierwszej Sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy odbytej 
w dniu 29 czenvca 2023 r. w godzinach 15,00-18,18 

w sali posiedzeń w Urzędzie Gminy i Miasta Koziegłowy. 

Uchwały podjęte na sesji: 

1. Nr 424/LI/2023 w sprmvie zmian w budżecie Gminy i Miasta Koziegłowy na 2023 r. 

2. Nr 425/LT/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

3. Nr 426/Ll/2023 w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Gminy i Miasta 
Koziegłowy. 

4. Nr 427/LT/2023 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok. 

5. Nr 428/LI/2023 sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza za 2022 rok. 

6. Nr 429/Ll/2023 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

7. Nr 430/Ll/2023 w sprawie zgody na obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy i Miasta Koziegłowy. 

Podjęte uchwały stanowią załączniki od nr 1 do nr 7 do protokołu. 

Raport z przeprowadzonych głosowań stano~i załącznik nr 8 do protokołu 

Obrady sesji były transmitowane i utrwalono nagranie z obrad. 

Obradom sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Koziegłowy 

Pani Joanna Kołodziejczyk. 

Protokolant: Urszula Dyja. 

Skład Rady Gminy i Miasta Koziegłowy: 15 Radnych . 

Radnych obecnych na Sesji: 14. 

Radna nieobecna: Pani Jadwiga Balińska. 

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli: 

- Burmistrz GiM Pan Jacek Ślęczka 
- Skarbnik GiM Pani Jadwiga Matyja 

- Sekretarz GiM Pan Krzysztof Bąk 

- Dyrektor ZUK Pan Zbigniew Polak 

- Dyrektor GM OPS Pani Agnieszka Kłys 

- Kierownik Referatu Inwestycji Pan Przemysław Kołodziejczyk 

- Pracownik Referatu Promocji i RoZ\voju Pan Krzysztof Suliga 

- Radca Prav-my Urz9du GiM Pan Sławomir Kania 

- Sołtysi i Przewodniczący Zarządu Mieszkańców Koziegłów 
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Porządek obrad podany w zawiadomieniu o sesji: 

I. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy i Miasta Koziegłov.-y na 2023 r. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

7. Raport o stanie Gminy: 

1) przedstawienie raportu o stanie Gminy i Miasta Koziegłowy za rok 2022, 

2) debata nad raportem, 

3)podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Gminy i Miasta 

Koziegłowy. 

8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy za 2022 rok 

oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium: 

1) przedstawienie sprawozdania Burmistrza, 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie sprawozdania , 

3) opinia Komisji Rewizyjnej Rady GiM o sprawozdaniu z Vv')'konania budżetu oraz 

wniosek w sprawie udzielenia absolutorium, 
4) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie 

udzielenia absolutorium , 
5) opinia komisji Rady o sprawozdaniu z wykonania budżetu 1 wniosku w sprawie 

udzielenia absolutorium, 

6) dyskusja, 
7) podjęcie uchwały w sprav.ie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok, 

8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza za 2022 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 
1 O. Podjęcie, uchwały w sprawie zgody na obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości 

sianowiącej własność Gminy i Miasta Koziegło\\--y. 
11. Rozpatrzenie skargi na działania Burmistrza Gminy i Miasta Koziegłowy. 

12. Informacja Burmistrza Gminy i Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
13. Informacja Przewodniczącej Rady Gminy i Miasta o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

15. Wolne wnioski i informacje. 

16. Zakończenie obrad 51 Sesji. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Przebieg obrad: 

Ad. pkt 1 

Przewodnicząca Rady Gminy i Miasta Koziegłowy Pani Joanna Kołodziejczyk dokonała 

otwarcia sesji, powitała przybyłych na sesję Radnych, Pana Burmistrza, kierowników jednostek 

organizacyjnych, pracowników Urzędu Gminy 1 Miasta, Państwa Sołtysów oraz 
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Przewodniczących zarządów Miasta Koziegłowy i dzielnic oraz naszego sportowca Dominika 
Jagiełłę wraz z mamą. 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że w dniu dzisiejszym hędzie miał miejsce 
uroczysty akcent , chcemy pogratulować Dominikowi osiąganych sukcesów sportmvych. 

Dominik zdobył brązowy medal w Tekwondo Olimpijskim w XXIX Ogólnopolskiej 
Olimpiadzie Młodzieży i otrzymał nagrodę Burmistrza, zgodnie z uchwalonym przez Radę 
Gminy i Miasta Koziegło½'Y Regulaminem przyznawania nagród za wysokie v.ryniki sportowe, 
v.ys. 2000 zł . 
Pani Przewodnicząca wraz z Panem Burmistrzem oraz Panem Sekretarzem wręczyli 

Dominikowi list gratulacyjny oraz nagrodę, życząc dalszych sukcesów. 

Pani Przewodnicząca Rady poprosiła Radnych o zalogowanie się w systemie głosowania oraz 

potwierdzenie obecności na dzisi~jszej sesji. 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że skład Rady wynosi 15 radnych. Zgodnie z listą 
obecności i potwierdzeniem obecności w systemie do głosowania, poinformowała, że w sesji 
Rady Gminy i Miasta uczestniczy 14 Radnych. Stwierdziła więc, i.e sesja jest prawomocna. 

Listy obecności radnych i sołtysów stanowią załączniki nr 1 O, 11 do protokołu. 

Ad. pkt 2 

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk zaproponowała zmianę w porządku obrad 
sesji: wyłączenie z porządku obrad punktu 11 dotyczącego rozpatrzenia skargi, ponieważ 
w dniu 20 czerwca br., skarga została wycofana przez Skarżącą ( dokumenty stano\.vią załącznik 
m 27 do protokołu). Następnie zapytała czy radni będą zgłaszać wnioski w sprawie porządku 

obrad sesji. 

Wobec tego, że wniosków nie zgłaszano, zarządziła głosowanie nad zaproponowanym 
porządkiem obrad. Porządek obrad został przyjęty 14 głosami „za" (jednogłośnie). 

Uchwalonv porządek obrad Sesii: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
2. Przedstmvienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 
5. Podjęcie uchwały w sprav.~e zmian w budżecie Gminy i Miasta Koziegło~y na 2023 r. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

7. Raport o stanie Gminy: 
1) przedstawienie raportu o stanie Gminy i Miasta Koziegłowy za rok 2022, 

2) debata nad raportem, 
3) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Gminy i Miasta 

Koziegłowy. 
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8. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy z.a 2022 

rok oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium: 

1) przedsta~i.enie sprawozdania Burmistrza, 

2) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie sprawozdania , 

3) opinia Komisji Rewizyjnej Rady GiM o sprawozdaniu z wykonania budżetu oraz 

wniosek w sprawie udzielenia absolulorium, 
4) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

w sprawie udzielenia absolutorium , 
5) opinia komisji Rady o sprawozdaniu z wykonania budżetu i wniosku w sprawie 

udzielenia absolutorium, 

6) dyskusja, 
7) podjęcie uchvvały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 

rok, 
8) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla Burmistrza za 2022 rok. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 
t O. Podjęcie uchwały w sprawie zgody na obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy i Miasta Koziegłowy. 
11. Informacja Burn1istrza Gminy i Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

12. Inf01macja Przewodniczącej Rady Gminy i Miasta o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

13. lntcrpelacje i zapytania radnych. 

14. Wolne wnioski i informacje. 

15. Zakończenie obrad 51 Sesji. 

Ad. pkt 3 

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk poinformowała, że protokół 

z poprzedniej sesji v.ywieszony był na tablicy ogłoszeń i był do wglądu w Biurze Rady , każdy 

miał możliwość zapoznania się z nimi ( protokół został również przesłany Radnym 

za pośrednictwem systemu eSesja). Zapytała czy Radni będą zgłaszali wnioski lub uwagi 

do protokołu. Radni nie zgłaszali uwag. 

Protokół z poprzedniej sesji, która odbyła się w dniu 06 czerwca 2023 roku został przyj9ty 

14 głosami „z.a" (jednogłośnie). 

Ad. pkt4 

Rada Gminy i Miasta Koziegło'ńr-y jednogłośnie powołała Komisję Uchwał i Wniosków 

w składzie: 

1. Pan Michał Kubalski 

2. Pan Antoni Bielecki 

3.Pani Grażyna Sitek 
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Ad. pkt5 

Pan Michał Kubalski przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 
i Miasta Koziegłowy na 2023 rok ( załącznik m 12 do protokołu). 

Radni nic wnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwala Nr 424/LI/2023 w sprawie zmian w budżecie 2023 roku została przyjęta została 

przyjęta 14 głosami „za" ( jednogłośnie). 

Ad. pkt 6 

Pan Michał Kubalski przedstawił projekt uchwały sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej ( załącznik nr 13 do protokołu). 
Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwała Nr 425/Ll/2023 w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej została 

przyjęta 14 głosami„ za"" (jednogłośnie). 

Ad.pkt7 

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk udzieliła głosu Panu Burmistrzowi 

celem przedstawienia Raportu o stanie Gminy i Miasta Koziegłowy za 2022 rok. 

1) 
Pan Burmistrz na wstępie poinformował , że Raport został sporządzony na podstawie 
dokumentów, które posiada w swoim zasobie Gmina i Miasto Koziegłowy, zarówno 
dokumentów strategicznych mówiących o planach rozwoju, ale i również i potrzebach oraz 
na podstawie wykonanych w 2022 roku zadań związanych z realizacją zada{1 statutowych, 
nie tylko Urzędu Gminy i Miasta, ale i również wszystkich jednostek samorządowych biorących 
udział w realizacji zadań własnych Gminy. Wyczerpując, ale i wychodząc naprzeciw pewnym 
wnioskom, które po ostatnim Raporcie zostały przekierowane, podjęto starania aby w Raporcie 
było więcej informacji , zaró'WTio z lat poprzednich jako odniesienie się do pewnych 

wskaźników, nie tylko ekonomicznych, ale i również prorozwojowych i zawrzeć w nim te 
elementy, aby rzeczywiście formuła i treść Raportu spełniała oczekiwania mieszkańców. Raport 
został dostarczony i jest w zasobie części informatycznej wszystkich Państwa Radnych. Również 
Państwo Sołtysi i wszystkie osoby, które chcą się zapoznać z Rap011em mają takie prawo. 
Raport jest dostępny na stronie Gminy i Miasta Koziegłowy, gdzie można w sposób 

wyczerpujący zapoznać się z danymi zawartymi w Raporcie. 
Raport podzielony jest na 20 rozdziałów , które pokrótce Pan Burmistrz omówił, a mianowicie: 

Rozdział I. Informacje ogólne o Gminie i Mieście Koziegłowy 

Raport zawiera część opisową, część merytoryczną, ale i również wychodzi nieco w przyszłość, 
jeżeli chodzi o zapisy naszych dokumentów, nie tylko Strategii, ale i róv,mież programów, które 
Gmina i Miasto Koziegłowy realizuje. Podkreślił, że Gmina i Miasto Koziegłmvy ma szczęście , 
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ponieważ jest wspólnotą mieszkańców, którzy os1ągaJą sukcesy - prywatne, społeczne, 

zawodowe i sportowe. Położenie Gminy i Miasta z wielu powodów można uznać za położenie 
wymagające, co pokrótce nakreślił. Jednym z czynników współdecydujących o potencjale, 

rozwoju , możliwościach ale i również perspektywach jest właśnie położenie. Gmina i Miasto 
Koziegłowy znajduje się w zakątkach Jury Krakowsko-Częstochowskiej przy dwóch szlakach 
komunikacyjnych, kiedyś bardzo mocno zaawansowanym komunikacyjnie ciągu komunikacji 
z północy na południe drogi dawnej DK-1, a obecnie 91. Druga droga przecinająca Gmintr 
od wschodu na zachód, to droga wojewódzka 789 oraz droga 791. Sytuacja ta daje nam z jednej 
strony możliwości, ale i również z drugiej strony pewnego rodzaju ograniczenia. Ograniczenia 
to bardzo silne rozdrobnienie , to układ wła'>nościowy , to również planowanie przestrzenne. 
To położenie i własność determinuje nasze możliwości. Tylko i wyłącznie dzięki dobrej 
organizacji pracy, współpracy z samorządem ale i również wyjątkowej aktywności osób 
tworzących wspólnotę Gminy i Mia5ta Koziegłowy udaje nam się dobrze realizować budżet 
w zakresie zarówno planowanych dochodów jak i \\ydatków, które w dużym stoprńu 

uzależnione są właśnie od położenia, od możliwości gospodarczych, również od tego czym może 
lub powinna w przyszłości Gmina i Miasto Koziegłowy determinować swój rozwój. Obszar 
Gminy i Miasta 161 km2 to duża powierzchnia, 27 miejscowości, 2 dzielnice to tyleż wyzwań, 
ale i radości z mieszkańców Gminy i Miasta Koziegłowy, ponieważ demografia w ostatnich 
latach została ustabilizowana. W 2022 roku naszych mieszkańców na terenie Gminy i Miasta 
Koziegłowy - urodzonych, zamieszkałych , zameldowanych posiadaliśmy 14 142 osób. 

Z analizy zameldowania i urodzeń wyrńka, że mamy miejscowości, które mogą się poszczycić 
albo przyrostem naturalnym, albo zwiększoną ilością osób, które zamieszkują te tereny. Dlatego 
też w kolejnym punkcie , mówiącym o planowaniu przestrzennym jest taka fo1muła, abyśmy 
stawali się gminą otwartą na zamieszkanie, nie tylko na działalność gospodarczą, którą tworzą 
w większości, bo w 96% mieszkańcy Gminy i Miasta Koziegłowy. Z danych statystycznych 
jakie posiadamy w ewidencji działalności gospodarczej tych podmiotów gospodarczych, mimo 
trudnej sytuacji nic tylko spowodowanej pandemią, ale i również wojną na Ukrainie, rńe ubywa, 
a co więcej, od tamtego roku przybyło nam kilkadziesiąt tychże działalności, bo mamy 1106 
zar(:jestrowanych podmiotów gospodarczych. Pomimo trudnej sytuacji gospodarczej i wielu 
wyzwań z którymi borykają się nasi przedsiębiorcy , ale i również mieszkańcy, ta działalność 
w roku ubiegłym przyniosła nam nie spadek, ale niewielki wzrost dochodów z PIT. Ten progres 
jest widoczny o 9,9% w stosunku do roku 2021. Jeżeli chodzi o położenie i właściwość 
geograficmo-gospodarczą , musimy ją sami kreować , bo nie jesteśmy ani zapleczem wielkich 

miast, gdzie moglibyśmy się stać tą częścią mieszkalną, nie mamy też "Wielu terenów 
przemysłowych czy stref, gdzie moglibyśmy oferować na rynku gospodarczym te możliwości 
rozwojowe. Kończąc wstęp do Raportu podziękował za to, że mieszkańcy Gminy i Miasta 
Koziegłowy, którzy tworzą nasze miejscowości, którzy są w nich urodzeni, mieszkają , 
prowadzą działalność, realizują swoje plany i marzenia, że mają tutaj cel swojego życia, 

zarówno rodzinnego , społecznego, gospodarczego i my, jako samorząd Gminy i Miasta 
Koziegłov-.ry chcemy pomagać w tym zamieszkiwaniu, w prowadzeniu działalności i pozostaniu 
w Gminie i Mieście Koziegłowy. Raport pokazuje zarÓ\\no mocne, jak i te strony które 

wymagają ciągłej ewaluacji, ciągłego monitorowania i ewentualnie dalszego wsparcia. 
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Rozdział II. Analiza sytuacji finansowej Gminy i Miasta Koziegłowy 

Pan Bunnistrz poinformował, że szczegółowo i merytorycznie bi;;dzie omawiał sytuację 

finansową w kolejnym puncie porządku obrad, przy sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2022 

rok. Niemniej jednak prosił o zwrócenie uwagi na strukturę dochodów i wydatków , zarówno 
bieżących jak i majątkowych . Podkreślił, że życzyłby sobie takich budżetów jaki był w 2022 

roku, gdzie po stronie dochodowej mamy 119.313.082,20 zł., a po stronic wydatków 
124.520.500,80 zł. Bardzo ważną częścią są dochody własne . Staramy się zawsze mieć 
na uwadze to, aby jak największą część środków podzielić i wydać na ·wydatki majątkowe. Ten 
rok, pomimo pewnych okoliczności towarzyszących przy tworzeniu budżetu, był budżetem 
pełnym wyzwań , ale zakończył się bardzo optymistycznie, gdzie zakończyliśmy budżet 

na wydatkach majątkowych w kwocie 41.249.168,26 zł. i to jest aż 33% ogólnego budżetu. 
Rozmawiał z przedstawicielami wielu samorządów na terenie nie tylko naszego powiatu, 
województwa śląskiego, ale i Kraju i rzeczywiście to nasze położenie , które z jednej strony 

ograniczało osoby prawne, gdzie nie mamy dużych stref przemysłowych, że nie mamy dużych 
zakładów i osób prawnych było niewielką stratą dla dochodów własnych Gminy i Miasta 
Koziegłowy. Jeżeli chodzi o dochody z CIT przy dużych przedsię\.\rzięciach i przy dużych 
samorządach, struktura dochodowa po stronie CIT bardziej utraciła. W stronie finansowej 
mamy również wykaz 53 przedsięwzięć, które zrealizowała Gmina i Miasto Koziegłowy 
w wydatkach majątkowych. To bardzo cieszy, ponieważ jest tyle zadali, które udało nam 
się zrealizować , począwszy od tych najmniejszych sięgających 15-35.000 zł, po te kilku 
czy kilkunastu milionowe wydatki w zadaniach inwestycyjnych, o których będzie mówił przy 

sprawozdaniu z wykonania budżetu. 

Rozdziały: 

III. Raport z wykonania Strategii Rozwoju Gminy i Miasta Koziegłowy 
IV. Inwestycje w drogi i oświetlenie uliczne 
V. Pozostałe inwestycje 

W dniu 24 marca 2022 r. została przyjęta Strategia dotycząca realizacji zadań, ale i raport 
mówiący o rozwoju Gminy i Miasta Koziegłowy do roku 2030. W Strategii pokazaliśmy trzy 
wielkie bloki, w których chcielibyśmy skupiać działania i zadania. Pierwszy cel to wymiar 
społeczny, drugi -gospodarczy i trzeci - przestrzenny. Te cele doskonale wpisują się w Strategię 

Rozwoju Gminy i Miasta Koziegłowy, ale przede wszystkim przedsięwzięcia stanowiące 

wyzwania dla samorządu, ale i również dla całej lokalnej społeczności i wszystkich podmiotów 
działających na naszym terenie. Dotyczy to zarówno Urzędu jak i jednostek podległych oraz 
organizacji i stowarzyszeń pozarządowych. Wyraził nadzieję, że główne kierunki i wyzwania 
wpisane w Strategii będą determinowały nasze działania na kolejne lata w zakresie 
funkcjonowania życia wspólnoty samorządowej Gminy i Miasta Koziegłowy. Ma nadzieję, 
że co roku dokonując ewaluacji i przeglądu tej Strategii będziemy zdejmowali kolejne punkty 
tych wyzwań i planów , które chcielibyśmy, aby były realizowane. Jedną z bolączek, 

przynajmniej dla części Gminy i Miasta Koziegłowy, był układ komunikacyjny, który ma 
nadzieję będzie ulegał poprawie, a to za sprawą przyjęcia przez Województwo Śląskie 
z dofinansowania rządowego planu hudo'Ny obwodnicy dla miejscowości Gniazdów 
i Koziegłowy. To nie tylko poprawi bezpieczeństwo i komfort życia mieszkańców, którzy 
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po części będą z tej obwodnicy korzystali, ale ma nadzieję że tereny wokół planowanej 
inwestycji posłużą do tworzenia pewnych obszarów, o których będzie wspominał przy 
omawianiu gospodarki przestrzennej. 
Ze Strategią związane są dokumenty towarzyszące, niezbędne do realizacji zadań zawartych 
w Strategii, a więc mamy przyjęty plan Gospodarki Niskoemisyjnej, który również rcali~jcmy 
z doskonałym skutkiem i to zarówno w obiektach użyteczności publicznej ze środków 
krajowych, ale i również. ze środków zewnętrznych . Ten Plan Niskiej Emisji wraz ze Strategią 

pozwolił i pozwalać będzie w przyszłości na kreowanie pozyskiwania środków zewnętrznych 
w kierunku niskiej emisji dla mieszkańców Gminy i Miasta Koziegłowy. Wskaźniki 

ekonomiczne które omówi przy sprawozdaniu z wykonania budżetu w dużym stopniu były 
nakierowane na naszych mieszkańców . To dla nich stworzyliśmy programy operacyjne, gdzie 
złożyliśmy wnioski o dofinansowanie dla wielu przedsięwzięć w celu poprawy i zmniejszenia 
tejże emisyjności, również w zakresie pewnych elementów, a to są inwestycje w drogi, 
w oświetlenie uliczne, oraz w wiele obszarów , które staraliśmy się aby w życiu codziennym 
każdej jednostki uwzględnić. 

Rozdział VI. Zagospodarowanie przestrzenne. 

Na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy działamy w obecnych miejscowych planach , przy 
Studium uwarunkowań , nad którymi pochylaliśmy się kilka lat. Wyraził nadzieję, że ustawa 
którą obecnie proceduje Sejm RP pozwoli Gminie i Mieście Koziegłowy na wykreowanie 
spójnej i jednolitej polityki przestrzennej. Wymaga to odpowiedzialności, determinacji 

i odpowiednich zapisów. Wielokrotnie wnioskujemy o bardzo skrajne wobec siebie, 
po sąsiedzku rodzaje przedsięwzięć gospodarczych i przestrzennych. Chcielibyśmy, aby 

ta gospodarka planowania przestrzennego dawała możliwość podzielenia Gminy i Miasta 
Koziegłov,ry na obszary , gdzie można zaoferować. spokojne mieszkanie , gdzie moglibyśmy 

pozyskiv,rać kolejnych mieszkańców, gdzie można byłohy pokusić się o gospodarkę 

mieszkaniową, w tym szerokim pozytywnym słowa znaczeniu. Ma nadzieję, ze również 
wyzwaniem dla Gminy i Miasta Koziegłowy powinny być tereny, które powinniśmy 

przedstawiać jako potencjalnie przemysłowe. Jedynym problemem jest to, że szukając takich 
terenów nie znajdujemy ich jako Gmina i Miasto Koziegłowy. Nigdy nie byliśmy właścicielem 
takiego terenu, który moglibyśmy aportem przekazywać w strefy przemysłowe lub tworzyć 
pewnego rodzaju przedsięwzięcia. Dlatego też mijają nas środki na uzbrojenie tychże terenów, 
bo takich nie posiadamy. Niemniej jednak przy nO\-vym dokumencie damy takie możliwości, 
aby rzeczywiście stworzyć również obszary, w których rozwój gospodarczy, bardziej 
zurbanizowany wymagający wielu hektarów mógł na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy 

zaistnieć. 

Rozdział VII. Założenia Gminnego Programu Ochrony Środowiska 

Gminny Program Ochrony Środowiska jest W)'konywany na miarę możliwości i starano się, 
aby wszystkie uciążliwości związane z oddziaływaniem na środowisko po części eliminować , 
poprawiać i wspierać finansowo, a móv.imy nie tylko o inwestycjach samorządowych, 

ale i również o inwestycjach w prywatne budynki mieszkalne. Będziemy podejmować starania 
aby rzeczywiście z jednej strony stwarzać możliwości rozwoju, ale z drugiej strony chronić 
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i ewentualnie mieć możliwość wpływania na ochronę zasobów przyrodniczych oraz 

przeciwdziałanie zagrożeniem związanym z ochroną środowiska. 

Rozdział VIII. Gospodarka komunalna odpadami i ochrona środowiska 

Zadania w tym zakresie realizowane są coraz bardziej sprawnie i pomimo tego, że jest okres 

niepokoju gospodarczego, starano się aby Gmina i Miasto Koziegłowy utrzymała opłaty 

za odbiór odpadów na realnym poziomie. Cena za odbiór odpadów oparta jest na rzeczywistych 

danych , które realizujemy z podmiotem gospodarczym. Z danych statystycznych "vynika, 

że ilość osób biorących udział w operacjach uległa zwiększeniu, bo w roku 2021 mieliśmy 4647 

kont podatkowych, a w 2022 mamy 5017. Mamy bezpieczną pulę środków finansowych 

na realizację tego zadania. Ponadto starano się, aby forma odbioru odpadów była na tyle pełna, 

żeby zadawalała osoby, które wytwarzają odpady, a są to również elektrośmieci, odpady 

gabarytowe, oraz działalność PSZOK, który ma nadzieję, że z biegiem czasu będzie czynny pięć, 

czy nawet sześć dni w tygodniu. 
Z ochroną środowiska wiążą si9 też wsparcia dla mieszkaticów Gminy i Miasta Koziegłowy 

w postaci dofinansowania do wymiany źródeł ciepła i wymiany pokryć azbestowych. 

W ubiegłym roku mieliśmy możliwość przeznaczyć środki na 37 dofinansowań do wymiany 

źródeł ciepła i 42 dofinansowania do azbestu. W Raporcie przedstawione jest sprawozdanie 

z zadań jakie realizują pracownicy Wydziału Ochrony Środowiska w ilościach interwencji, 

kontroli oraz w wydawanych decyzjach administracyjnych . Gmina i Miasto Koziegłov.y 

od ubiegłego roku jest w programie autorskim ,,Zielone Śląskie", który pomaga zarówno 

poprzez konsultanta , ale i również poprzez podejmowanie działań ekologicznych pozyskiwać 

środki zewnętrzne na przestrzenie i obszary chronione i ma nadzieję, że tak to się będzie działo 

w przyszłości. 

Rozdział IX. Stan mienia komunalnego Gminy i Miasta Koziegłovvy 

Zwiększona ilość hektarów, które przejmujemy , które komunalizujemy ze Skarbu Państwa 

jest przykładem dbałości o majątek Gminy . Ostatnie lata to problem prawny dotyczący regulacji 

stanów prawnych nie tylko nieruchomości gruntowych, ale i nieruchomości zajętych pod drogi, 
stąd podejmowane są intensywne działania w tym kierunku. W ubiegłym roku Gmina i Miasto 

Koziegłowy przejęła od Skarbu Państwa , nabyła własność, wpisaną już w ewidencję gruntów 

i budynków 75 działek drogov.,ych. Wielokrotnie rozpoczynając działania inwestycyjne 

zderzaliśmy się z problemem prawnym realizacji inwestycji na drogach publicznych . Tylko 

dzięki intensywnej pracy pracowników, przy udziale Radnych i Sołtysów przy oświadczeniach, 

przy zebraniach sołeckich, umożliwione było wnioskowanie o te grunty. Podziękował wszystkim 

osobom, które z determinacją. brały udział w regulowaniu stanów prawnych. Regulacja ta jesl 

procesem bardzo trudnym i skomplikowanym, a czasami z różnym skutkiem. W stanie mienia 

komunalnego mamy 100% naszego majątku, który jest rozpisany na poszczególne obiekty, 

działki i nieruchomości będące własnością Gminy Koziegłowy, dane w zarząd różnym 

podmiotom , które z naszego punktu widzenia realizują zadania statutowe Gminy i Miasta 

Koziegłowy. W ubiegłym roku zbyliśmy 5 działek na ogólną kwotę 311.000 zł, w aktywnej 

dzierżawie jest 85 działek, które dzierżawią mieszkańcy Gminy i Miasta Koziegłov.-y. 
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Rozdział X. Sprawozdanie Zespołu Usług Komunalnych 

Zespół Usług Komunalnych jest bardzo mocno zaangażowany w realizację zadań własnych 
Gminy. W biet,ącym roku mieliśmy przyjemność obchodzić 15 lecie powstania Zespołu Usług 
Komunalnych. Na przestrzeni 15 lat stworzyliśmy jednostkę, która wykonuje wiele zadań. 
Mnogość zadań , które realizuje Zespół Usług Komunalnych zarówno wpisanych w Statucie, 
ale i również realizowanych realnie jest imponująca. Ma nadzieję, że zarówno w środkach 
bieżących, jak i inwestycyjnych nie poprzestaniemy na rozwoju tego ważnego pionu zadań 
własnych Gminy , czyli gospodarki komunalnej, za którą w tej części odpowiada Zespół Usług 
Komunalnych. Tych zadań jest wiele: zaopatrzenie ludności w wodę i odprowadzanie ścieków, 
utrzymanie czystości i porządku, prowadzenie i obsługa targowiska, prowadzenie i obsługa 
gminn~j oczyszczalni ścieków dowożonych, utrzymanie dróg, ulic i placów gminnych , 
zarządzanie nieruchomościami gminnymi, które zostały przekazane przez Urząd i jeszcze wiele 
innych zadań wynikających z biet.ącej działalności, czy konieczności podjęcia pilnych 
interwencji. Zarówno dane statystyczne , ale i część opisowa mówiąca o zakresie i jakości jest 

bardzo szczegółowo przekazana w Raporcie. 

Rozdział XL Sprawozdanie Gminno-Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej 

Ośrodek Pomocy Społecznej to ośrodek realizujący zadania w zakresie wsparcia dla osób 
potrzebujących, a tych zadań jest bardzo wiele . Ostatnie lata to jest okres pandemii, który 

spowodował to, że musieliśmy w wielu obszarach życia, w tym również opieki społecznej , 
przeformować podejście pracowników , ale i również wojna na Ukrainie. Te dwa obszary 
w dużym stopniu były realizowane przez Ośrodek Pomocy Społecznej, który wykonuje swoje 
zadania również w oparciu o programy i strategie. Pierwszym elementem jest Strategia 
Rozwiazywania Problemów Społecznych stwarzająca mieszkańcom wiele możliwości poprzez 
rozwój, aktywność obywatelską i społeczną, poprzez wspieranie rodzin w kryzysie poprzez 
interwencje , ale i również opiek9 społeczną oraz zintegrowany system wsparcia osób 
niepełnosprawnych. Ta Strategia pokazuje dobór właściwych celów jakie realizuje Ośrodek 
Pomocy Społecznej , ale i również wysoki stopień zaangażowania. Strategia to również 
przeciwdziałanie przemocy w rodzinie, wspieranie rodziny, praca socjalna, kontrakty, 
działalność świadczeń społecznych i so~jalnych. To są zadania własne, które Ośrodek Pomocy 
realizuje na bieżąco. To są nie tylko setki i tysiące wydanych decyzji, przyjętych dokumentów 
i ich analizy sprawozdawczej, ale za tym kryją się osoby, rodziny i potrzeby we wszelakich 
obszarach życia rodzinnego i społecznego. Ośrodek Pomocy Społecznej realizuje zadania 
w wielu obszarach: dożywianie , zasiłki, różnego rodzaju wsparcie okresowe, celowe i wiele 
innych , schronienia dla osób które w trybie pilnym należało znaleźć, dopłaty do kosztów 
utrzymania w domach pomocy społecznej. Jest to to ogromna skala zadań , które realizuje 
Ośrodek Pomocy Społecznej w zakresie zadań własnych lub zleconych. W ostatnim okresie 
doszły dodatkowe zadania, które są też przedkładane na tysiące wydanych decyzji związanych 
z ubiegłym rokiem, ze wsparciem rodzin w trudnym ekonomicznym czasie , a były to zasiłki 
energetyczne. Pracownicy Ośrodka Pomocy Społecznej przełożyli swoją pracę na ten Raport 
podając cele, ale i również osiągnięcia . Pomoc społeczna to nie tylko środowiska, to nie tylko 
podmioty, którym należy się wsparcie i pomoc, ale to również komisje, które działąją na rzecz 

środowisk i wszelkiego wsparcia. Mamy nadzieję że po tej analizie, po ilości wydawanych 
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decyzji będą one przekładały się na poprawę funkcjonowania życia społecznego Gminy i Miasta 

Koziegłowy. Złożył podziękowania Pani Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej za tą część 

Raportu. W dniu wczorajszym odbyła się wizyta w Funda~ji „Oczami Brata" w Częstochowie, 
gdzie ludzie oddolnie, bez jakiegokolwiek wsparcia zewnętrmego stworzyli coś na miarę 

potrzeb osób niepełnosprawnych. Jego marzeniem jest, a myśli że i w niedługim czasie 

samorządu, ale przede wszystkim uczestników Warsztatów Terapii Ząjęciowej w Wojsławicach 

i ich rodzin stworzenie tych \vyjątkowych centrów opiekuńczo-mieszkalnych w Markowicach, 

w budynku po byłej szkole - dla osób z orzeczeniem , które są pełnoprawnymi mieszkańcami 

Gminy i Miasta Koziegłowy , którym należy się wsparcie ze strony samorządu . Wyraził 

nadzieję że skutecznie to spełnimy . Warsztatów Terapii Zajęciowej nic musieliśmy prowadzić 

jako Gmina i Miasto Koziegłowy, ale taka była potrzeba i chęć samorządu, aby o~iąć wsparciem 
tą część naszego społeczeństwa. Ma nadzieję, że poprzez tworzenie pewnego obszaru wsparcia 

dla osób niepełnosprawnych damy im możliwość pięknej kontynuacji. 

24 lutego poprzedniego roku wybuchła wojna na Ukrainie , która spowodowała to, że kilka 

milionów obywateli Ukrainy , ratując swoje życie przedostało się do Polski. 

Podziękował wszystkim mieszkańcom Gminy i Miasta Koziegłowy za wszelkie podejmowane 

działania i pomoc , koordynowaną przez Ośrodek Pomocy Społecznej, z.a oddolną potrzebę 
wsparcia dla rodzin ukrai{1skich, zarówno przybywających do Polski , ale i również pomoc 

materialną dla rodzin mieszkających na Ukrainie. Podziękował za wsparcie osób, które 

przyjęliśmy i daliśmy im możliwość pierwszej pracy, że zatrudniliśmy tłumacz~ daliśmy 

im szansę poczucia bezpieczeństwa w tych pierwszych tygodniach cz;y miesiącach ich pobytu. 

Rozdział XII. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

oraz przeciwdziałania Narkomanii 

Zadania w tym zakresie są szczegółowo rozpisane i mówią o realizacji problemów społecznych, 

W sposób właściwy i prawidłowy reagujemy i realizujemy te zadania , zarówno w zakresie 

oceny sytuacji , wsparcia rodziny , ale również czasami i decyzji zmuszających do poprawy 

sytuacji. Tą profilaktykę, ale również i przekierowywanie środków finansowych uważa za jak 

nąjbardziej celowe i zasadne. Bardzo ważna jest współpraca z organizacjami i innymi 

jednostkami, bo praca społeczna to nie tylko i wyłącznie wywiad w środowisku 

i rodzinie, ale jest to wielokierunkowe podejmowanie działań w celu jak najlepszych możliwości 

interwencji. 

Rozdział XIII. Program Współpracy z organizacjami Pozarządowymi 

Rozdział XIV. Rozwój Społeczeństwa Obywatelskiego 

Bardzo ważnym elementem jest współpraca z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami 

działającymi w zakresie ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie. 

Gdyby nie wsparcie dla klubów sportowych nie mielibyśmy tylu dzieci i młodzieży 

zaangażowanej w rozwój nie tylko kultury fizycznej, ale i również w rozwijanie uzdolnień. 

Mamy już osobę profesjonalnie przygotowaną do współpracy, która z pozycji Gminy i Miasta 

Koziegłowy zaczyna koordynować w sposób merytoryczny , organizacyjny i formalny, 

współpracuje z wieloma organizacjami na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy. Na terenie 

Gminy i Miasta Koziegłowy funkcjonowało osiem stowarzyszeń, dwa kółka rolnicze, osiem 
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klubów sportowych, uczniowskie kluby sportowe, dwadzieścia jednostek ochotniczych straży 
pożarnych oraz piętnaście kół gospody1'i wiejskich . W części opisowej mamy opisaną 
współpracę z organizacjami pozarządowymi , które działają non profit i pomagają 

w pozyskiwaniu środków, ale i również w realizacji programów i projektów. Złożył 

podziękowania dla wszystkich organizacji pozarządowych za działalność statutową , ale 
i również za pomoc i wsparcie . Kilkaset tysięcy złotych, które pozyskiwały organizacje 
pozarządowe i stowarzyszenia są opisane w Raporcie. Skupił się na „ Poligonie Małego 

Strażaka" , a jest to inicjatywa, która powstała ponad rok temu na terenie Gminy i Miasta 
Koziegłowy oddolnie, poprzez ochotnicze straże pożarne , mająca na celu rozwój 
młodzieżowych drużyn pożarniczych. Złożył podziękowania na ręce tych osób, które rozpoczęły 
Poligon Małego Strażak'½ które kontynuują i realizują to zadanie pomimo zakończonego 
projektu, z wielkim sukcesem. Tych zadań było wiele - od Przedszkola aż po Seniora 

i ta wyjątkowość jest pokazana w Raporcie o stanie Gminy. 

Rozdział XV. Sprawozdanie Zespołu Ekonomiczno-Administracyjnego Ośv-.iaty Samorządowej 
Rozdział XVI. Sprawozdanie z działalności szkół samorządowych i Pr7.edszkola 

W Strategii Rozwoju Gminy i Miasta Koziegłov.,y, ale i również w obecnej Strategii Ośv.riatowej 
najważniejszym elementem realizującym zadanie własne Gminy jest wychowanie i edukacja 
naszego młodego mieszkańca. Sprawozdanie podzielone jest na dwa bloki - pierwsza część 
opisowa, statystyka i finanse , dotycząca struktury oświaty na terenie Gminy i Miasta 
Koziegłov-.'Y. Jesteśmy dumni że możemy realizować to zadanie pomimo wielu wyzwań, które 
zawsze oświata miała i mieć będzie. Dzięki dobrym i rozsądnym decyzjom samorządu starano 

się to zadanie realizować jak najlepiej. Dotyczy do wszystkich placówek oświatowych 

działających na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy. Jesteśmy jednym z niewielu samorządów 
gminnych , który prowadzi szkołę średnią Liceum Ogólnokształcące. W ubiegłym roku 
podpisaliśmy umowę na budowę Żłobka Gminnego i ma nadzieję , że kolejny Raport o stanie 
Gminy będzie już mówił o tej części zadania własnego Gminy i Miasta Koziegło-v.y. Z oświatą 
wiążą się dwa elementy: jeden z nich to demografia , statystyka ilości uczniów w przeliczeniu 
na jeden oddział, na jedną placówkę nosi znamiona pewnych wyzwań przed którymi każda 
placówka stoi. Ta część łączy się z subwencją oświatową, która jest wysoce niewystarczająca. 
Podziękował samorządowi Gminy i Miasta Koziegłowy, który z wielkim zaangażowaniem stara 
się, aby zadania były w sposób jak najlepszy realizowane, co poświadcza statystyka egzaminów, 

sprawdzianów i egzaminów maturalnych, a jesteśmy na pozycji ponad przeciętnej na naszym 
terenie. Kolejna rzecz w Oświacie to oddziały przedszkolne nacechowane na przyjmowanie 
dzieci od trzeciego roku życia. Zdecydowaliśmy się, że przy każdej szkole podstawowej 
funkcjonują oddziały przedszkolne , dajemy możliwość przyjmowania dzieci najmłodszych. 
Przedszkole w Koziegłowach z oddziałami integracyjnymi jest wyjściem naprzeciw potrzebom 
i możliwość rozwoju dzieci w Przedszkolu Integracyjnym w Starej Hucie. Dokonując analizy 
stanu obecnego Oświaty, która została dokonana przez podmiot niezależny , pokazano pewnego 
rodzaju uwarunkowania ( demografia i środki finansowe) , które zostały przedstawione. 

Natomiast częścią nieocenioną przedstawioną w Raporcie są dokonania szkół, które przekładają 
się aktywnością poszczególnych placówek. I to jest szereg przedsięwzięć ponadlokalnych 
wychodzących nawet ze standardów edukacyjnych realizowanych przez nasze placówki. 
Podziękował samorządowi Gminy i Miasta Koziegło¼y, dyrektorom placówek oświatowych, 
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nauczycielom , ale przede wszystkim środowiskom uczniowskim , gdzie najważmeJszym 

elementem jest rozwój młodego człowieka. Chcielibyśmy aby pewne ograniczenia były przez 
nas oceniane i widziane. Są to materiały, nad którymi warto się pochylić. 

Rozdział XVII. Sprawozdarńe z działalności Miejsko-Gminnego Ośrodka Promocji Kultury 
Rozdział XVIII Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej w Koziegłowach 

Rozdział XIX. Sprawozdanie z działalności świetlic 

Pomimo pewnych ograniczeń finansowych, możliwości strukturalnych staramy się realizować 
zadania kulturalne i zajęcia w świetlicach dla naszych mieszkm'i.ców. Zajęcia świetlicowe 
to element dodany do życia lokalnej społeczności, które koordynują i wspierają również inne 

działania w poszczególnych miejscowościach. Pomimo pewnych ograniczef1 i trudności staramy 
się, aby ta oferta życia kulturalnego, tego związanego z promocją ale i również społecznym 
i kulturalnym zaangażowaniem była ofertą na miarę naszych możliwości i za to podziękował. 

Rozdział XX Rejestr uchwał 

Ostatnim elementem Raportu jest rejestr uchwał, które były podejmowane przez samorząd 
Gminy i Miasta Koziegłowy, które realizowano w ciągu roku z Urzędem Gminy i Miasta 
i jednostkami podległymi w zakresie zadań Gminy i Miasta Koziegłowy. 

Na zakończenie prezentacji Pan Burmistrz podziękował wszystkim osobom, na czele 
z Panem Sekretarzem, które czuwały nad tym, aby ta informacja była rzetelna i merytoryczna. 
W Raporcie w zasadzie zawarte jest życie wszystkich mieszkańców Gminy i Miasta 

Koziegłowy. Podziękował wszystkim, którzy w sposób bezpośredni lub pośredni \\-ymienieni są 
jako dający możliwości rozwoju Gminy i Miasta Koziegłowy , ale i również biorący te nasze 

efekty przynoszące korzyści z wspólnych działań. 
Podziękował za możliwość prezentacji Raportu o stanie Gminy i Miasta Koziegłowy i zachęcał 

do zapoznania się z jego treścią, bo są tam zawarte szczegółowe dane dotyczące zadm'l , które 
w całym 2022 roku realizowaliśmy jako wspólnota samorządowa Gminy i Miasta Koziegłowy. 
Przedstawiony Raport o stanie Gminy i Miasta Koziegłowy za 2022 rok stanowi załącznik 

nr 1 4 do protokołu. 

2) 
Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk otworzyła publiczną debatę nad Raportem. 

W debacie zabierali głos: 

Radny Pan Leonard Jagoda podkreślił, że na wstępie Pan Burmistrz pochwalił 

się przedsiębiorczością , że jest to 1106 podmiotów zarejestrowanych i których przybyło. Jest 
to rzeczywiście coś, z czego powinniśmy być bardzo zadowoleni. Gdyby podzielić liczbę 
mieszkańców ponad 14 tys. mieszkańców, to wychodzi że w kręgu jednego podmiotu 
gospodarczego jest dwanaście osób. I tutaj nie czekając na wolne wnioski czy inną okazję 
chce zaproponować lub przypomnieć, że powinniśmy to dobro chronić jak. tylko się da. 
To dobro jest głównym sprawcą awansu całej Gminy i takim dobrym przykładem ochrony 
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tego dobra jest coś, co już istnieje w innych jednostkach, a jest to tzw. forum gospodarcze . 
Nie powinniśmy się spotykać z przedsiębiorcami w sytuacji kiedy jest jakieś napięcie, 
jak na przykład było przy okazji biogazow11i i nawet w takim świetle pokazywać że nasze 
stosunki to wyglądają tak, bo wtedy jest zainteresowanie mediów większe , a w1cdy jest 
to zły wizenmek. Takie forum gospodarcze to nic innego jak przedstawienie zainteresowania, 
i Ci którzy przyjdą, bo będą zainteresowani, przedstawić naszą ofertę i nie tylko naszą, 
bo pieniądze i nie tylko są w różnych miejscach , to są też wyjazdy studyjne, wyjazdy na 
targi, przede wszystkim edukacja. Powstają tereny, być może powstaną tereny wokół 
obwodnicy, ale my mamy mienie komunalne, będzie wkrótce łatwiejszy dostęp do puli tej 
oferty . Obecna kadencja dobiega końca, ale może samorząd przyszłej kadencji podejmie 
takie działanie. Mamy koordynatora, który wspiera działania organizacji 
i stowarzyszeń, więc takie wsparcie , nie kosztem nowego etatu, powinno również płynąć 
w kierunku przedsiębiorczości . Duże miasta mają takiego koordynatora i informują 

przedsiębiorców o możliwościach. Żeby było jeszcze lepiej chciałby, aby w przyszłym roku 
takie działanie skierowane do przedsiębiorców nabrało realnego kształtu; 

- Radny Pan Michał Kubalski podkreślił, że prawie godzinne przemówienie Pana Burmistrza 
pokazuje i bardzo dobrze podsumowuje stan całej naszej Gminy, prace nas wszystkich, Pana 
Burmistrza, samorządu Sołtysów i urzędników. Pokazuje wszystkie osiągnięcia, co ,vydarzyło 
się w ubiegłym roku, gdzie po covidzie myśleliśmy że nic nas już nie zaskoczy, a przyszedł 
nagle konflikt zbrojny na Ukrainie, który mocno przemodelował naszą działalność i prace. 
Odnośnie Raportu Oświaty - cieszy nas rozpoczęcie prac nad Strategią i wyniki tej analizy, 
między innymi v-.:yniki finansowe, wyniki warsztatów, co jest tutaj przedstawione. Jest 
to bardzo dobry materiał który da nam kierunki , który pokazuje pewne rzeczy które możemy 
zrobić, ale przede wszystkim z którymi będziemy w stanie za niedługo się zmierzyć. 

Podsumowując Raport przy części inwestyc)jnej Burmistrz poinformował, że był to rok 
rekordowy względem wydatków i chyba każdy z nas zauważył, że stajemy się „zieloną 
wyspą" jeżeli chodzi o ekologiczne inwestycje a także, co bardzo cieszy, inwestycje 
infrastrukturalne , które były w ubiegłym roku. Mieliśmy kilka dużych inwestycji w poprawę 

bezpieczeństwa drogowego i oświetleniowego i to jest widoczne; 
- Wiceprzewodniczący Rady Pan Damian Cesarz podziękował Panu Burmistrzowi za tak 

v.yczerpująey Raport, prawie 250 stron do analizy . Wszyscy zgodzimy się z tym, że przy 
najlepszej analizie i przy najlepszym planowaniu takie zdarzenia jak pandemia czy niepokój 
na wschodzie mogą nam wywrócić nasze plany. Chciałby zwrócić uwagę na Strategię 

oświaty, bo mamy sporo materiałów, trwają także prace w Parlamencie nad Kartą 

Nauczyciela. Odnośnie wymiaru przestrzennego stwierdził, że nasze położenie ma bardzo 
wiele atutów. Na te dwie rzeczy jako Rada możemy mieć dużo większy wpływ przy 
planowaniu, przy zagospodarowaniu przestrzennym i myśli, że przy dobrze wykonanej 
i rzetelnej naszej pracy, co poruszył Pan Leonard Jagoda, możemy mieć dobry wpływ 
na uporządkowanie sytuacji gospodarczej, zarówno wśród podmiotów gospodarczych i przy 

rozwoju mieszkańców; 
- Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk poinformowała, że mając na względzie 

głosy przedmówców, zgadza się z tym oraz z Raportem w stu procentach. W obszarze 
oświaty nie jesteśmy w stanie nic zmienić . Jeżeli zadzieje się coś lepszego, na co będziemy 
mieli wpływ jako samorządowcy, na pewno nad tym się pochylimy. Jeżeli chodzi o wartości 
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dodane, jeżeli chodzi o Zespół Usług Komunalnych, oraz o Ośrodek Pomocy Społecmej , 
jest to bardzo odczuwalne i widoczne na terenie naszej Gminy. Cieszy się , że te dwie 
jednostki tak działają oraz jednostka inwestycyjna, która pisze V-.'llioski i pozyskuje środki 
zewnętrzne dla naszych mieszkańców - solary, fotowoltaika, pompy ciepła i to są najbardziej 
odczuwalne rzeczy dla naszych mieszkańców. Z tego powinniśmy być dumni i cieszyć się . 
Reasumując, stworzyliśmy taki mechanizm, który na przyszłość ma bardzo duży i pozytywny 
wpływ nawet na te przedsiębiorstwa, które zaczynają odzyskiwać swój wigor i jak wynika 
z Raportu rozwijają się i ich liczba wzrosła. Podkreśliła, że idziemy w dobrym kierunku 
i wyraziła nadzieję, że również w dalszym ciągu będziemy mogli pozyskiwać środki 
zewnętrzne. Podziękowała Panu Burmistrzowi za przedstawienie bardzo dobrze 

przygotowanego i szczegółowego Raportu; 

- Wiceprzewodniczący Rady Pan Damian Cesarz poinformował, ze w dniu dzisiejszym miała 

również miejsce Sesja Rady Powiatu w Myszkowie i tam również był przedstawiany Raport 
o stanic Powiatu i ten materiał był również wyczerpujący. Często pracujemy na komisjach 

na pewnych danych i porównujemy nasze dane z sąsiednimi gminami. W związku z tym 

n prosił o przekazanie Radnym na tablety Raportu Powiatu; 

Pani Przewodnicząca zwróciła się do zebranych z pytaniem czy są jeszcze ch<;tni 
do zabrania głosu w debacie. Wobec braku chętnych do 7.ahrania głosu, zakończyła debatę nad 

Raportem. 
Nast~pnie Pani Przewodnicząca Rady poprosiła Komisję Uchwał i Wniosków o przedstawienie 
projektu uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Gminy i Miasta 

Koziegłowy. 

3) 
Pan Antoni Bielecki przedstawił proj ckt uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie udzielenia 
wotum zaufania dla Burmistrza Gminy i Miasta Koziegłowy ( z.ałącznik nr 15 do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwała Nr 426/XLI/2023 w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Gminy 
i Miasta Koziegłov.,y wstała przyjęta I 4 głosami „za" (jednogłośnie). 

Pani Przewodnicząca Rady stwierdziła, że wotum zaufania dla Burmistrza Gminy i Miasta 
Koziegłowy zostało udzielone jednogłośnie i pogratulowała Panu Burmistrzowi oraz wszystkim 

pracownikom. 

Następnie ogłosiła 1 O minutową przerwę w obradach. 

Ad. pkt 8 

Po przerwie Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk udzieliła głosu Panu 
Bunnistrzowi Gminy i Miasta Koziegłovvy, celem przedstawienia sprawozdania z wykonania 

budżetu za 2022 rok. 
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1) 
Pan Bunnistrz na wstępie poinformował, że podczas dzisiejszej Sesji druga częsc Jego 

wystąpienia, równie ważna i istotna dotyczy stanu finansów publicznych oraz realizacji zadań 

w zakresie uchwały budżetowej Gminy i Miasta Koziegłowy na 2022 rok. Pomiędzy 

pierwotnym projektem a realizacją w ciągu roku budżet ulegał kilkunastu zmianom i to zarówno 

po stronie dochodów jak i wydatków. Za cyframi i zmianami są zadania realizowane przez 

samorząd Gminy i Miasta Koziegłowy i to zarówno w wydatkach bieżących zapewniających 

właściwe funkcjonowanie Urzędu i jednostek podległych , ale i również wszystkich zadań 

w ramach wsparcia, dotacji, subwencji i pomocy dla różnego rodzaju podmiotów, które 

współpracują z Gminą i Miastem Koziegłowy rcaliz~jąc pośrednio też te z.adania. Strona 

wydatkowa zabezpieczała wszystkie planowane wydatki w określonych wartościach. 

Podziękował wszystkim jednostkom, Urzędowi, ale przede wszystkim samorządowi Gminy 

i Miasta Koziegłowy , który na bieżąco, poprzez stałe Komisje Rady Gminy i Miasta 

Koziegło\,\y reagował stosownie do okoliczności, konieczności, potrzeb lub oczekiwań 

w wydatkach, z.arówno bieżących jak i majątkowych. 
Budżet Gminy i Miasta Koziegłowy na 2022 rok uchwalony w dniu 28 grudnia 2021r. Uchwałą 

Nr 302/XXXIII/2021 Rady Gminy i Miasta Koziegłowy '1\ynosił: 

Planowane dochody - 104.876.070,19 zł, 
Planowane wydatki - 112.200.241, 13 zł , a z tego wynika deficyt budżetu w wysokości 

7 .324.170,94 zł. 
W trakcie roku budżetowego dokonano zmian w budżecie, a było to 11 uchwał Rady Gminy 

i Miasta Koziegło"W-y oraz 16 zarządzeń Burmistrza. W trakcie realizacji roku budżetowego 

planowany po stronie dochodów budżet wzrósł o kwotę 24.159 .878,36 zł i na dzień 31.12.2022 

roku miał wynosić 129.035 .948,55 zł. 
Plan wydatków został zwiększony o kwotę 32.642.415,50 zł i miał wynosić 144.842.656,63 zł. 

Z uwagi na tą różnicę deficyt był podniesiony do kwoty 15.806.708,08 zł. Ta różnica miała być 

pokrywana ze środków wolnych, z nadwyżki budżetowej i tak ostatecznie się stało, aczkolwiek 

ostateczne wyniki roku 2022- wykonanie budżetu na dzień 31.12.2022 roku prezentują się 

następująco: 

- dochody zostały wykonane w wysokości 119.313.082,20 zł co stanowi 92,47 % planu 

rocznego, w tym: 90.415.652,64 zł (99,21 %) to dochody bieżące oraz 28.897.429,56 zł (76,25%) 

to dochody majątkowe. 
Z uwagi na przesunięcie terminów realizacji z umów z wykonawcami, część płatności 

z określonych okoliczności związane z przedłużającym się terminem realizacji umów, 

szczególnie inwestycyjnych musiało to być skorygowane i przesunięte na rok 2023. Wszystkie 

umowy, które realizowaliśmy , te które były podpisane w roku 2021 i 2022 i przesunięte, 
w chwili obecnej są już zamknięte i jesteśmy po stronie przynajmniej wydatków w 100% 

rozliczeni . W przypadku zwrotu dochodów maj ą.tkowych - w trakcie rozliczeń i występowań. 

- wydatki zostały wykonane w kwocie 124.520.500,80 zł, i stanowią 85,97% wydatków 

planowanych, w tym: wydatki bieżące 83.271.332,54 zł ( 93,39% planu) oraz wydatki 

majątkowe 41.249.168,26 zł ( 74,08%). 
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- planowane przychody wykonano na kwotę 20.818.228,39 ( 113,49%), a rozchody w kwocie 

2.537.276,08 zł ( 100 %). 

Z tego podswnowania wynik~ że pomimo planowanego deficytu w wysokości 15 mln zł udało 
nam się dosyć sprawnie zakończyć rok budżetowy deficytem w wysokości 5.207.418,60 zł. Ten 
deficyt został już w trakcie roku budżetowego i korektami tegorocznego budżetu zmniejszony, 

wprowadzając nadwyżkę budżetową. 

Zadłużenie Gminy i Miasta Koziegłowy na dzień 31.12.2022 roku wynosi 8.654.637 zł., 

natomiast wydatki na obsługę długu w 2022 roku wynosiły kwotę 579.493,47 zł. Szczegółowe 
rozpisanie kredytu i wartości rat, jakie pozostały do spłaty przedstawia tabela zawarta 
w sprawozdaniu. W tegorocznym budżecie pozostała czyść nadwyżki przeznaczyliśmy 

na zadania inwestycyjne. 
Pan Burmistrz przedstawił zestawienie danych dotyczące zrealizowanych dochodów oraz 

wydatków, które znajdują się w załączonym do protokołu sprawozdaniu z wykonania budżetu. 
Podkreślił, że w sprawozdaniu, w wydatkach majątkowych szczegółowo opisanych jest 61 zadań 
majątkowych , które były w 2022 zrealizowane. Te zadania, począwszy od najmniejszych 
na zakup altany, kostki czy urządzenie placu zabaw, a kończywszy na wydatkach rzędu kilku 
milionów czy kilkunastomilionowych w ramach realizacji zadań strategicznych jak kanalizacja 
czy odnawialne źródła energii. Ogółem wydatki majątkowe opiewały na kwotę 41.249.168,26 zł. 
Te 61 zadań realizowanych w bud:7.ecie Gminy i Miasta Koziegłowy w 2022 roku są bardzo 
szczegółowo opisane w części opisowej sprawozdania. Pozostała cz9ść opisowa to są już 

szczegółowe wydatki Urzędu, jednostek podległych i instytucji, które otrzymywały środki 
z budżetu Gminy i Miasta Kozie głowy. Każda jednostka, każdy pomiot który otrzymywał środki 

z budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy w tej części szczegółowej jest bardzo dobrze opisany. 
Kończąc sprawozdanie podsumował wspólne dokonania. Podkreślił, że jest to kolejny budżet, 
który realizujemy w trudnych i niezwykle wymagających czasach, w których przyszło nam żyć. 
Kończąca si9 epidemia covida, szczęśliwie zeszła ze wsparcia zdrowotnego 
i ekonomicznego podmiotów, lub osób które na tym ucierpiały. Stworzyliśmy po 24 lutego 2022 

roku nieco inną rzeczywistość, to ekonomiczną, wynikającą z wojny na Ukrainie, 
z nieprzewidzianych czasami skutków finansowych. Wszyscy doświadczali tych trudności , 
niepokoju ekonomicznego i rozchwianej wartości pieniądza, ale to jest spowodowane 
lym działaniem makroekonomicznym. Staraliśmy się , jako samorząd Gminy i Miasta 
Koziegłowy, tam gdzie jest to możliwe reagować na bieżąco, solidarnie, zarówno 
w świadczeniach , w pomocy ale i również w realizacji zadań Gminy i Miasta Koziegłowy. 
Staraliśmy się zawrzeć te zadania i obszary, ale i ró~nież w wydatkach bieżących te elementy 
tak, żeby nie zatracić funkcjonowania istoty samorządu, czyli tej wartości dodanej. Ko11.cząc 
swoje wystąpienie podziękował samorządowi Gminy 1 Miasta Koziegłowy, Pani 
Przewodniczącej Rady za to że współtworzyliśmy , współrealizowaliśmy ten bud:7.et. Budżet 
opiera się na cyfrach , ale za tym idą zarówno wyzwania, sukcesy ale i również pewnego rodzaju 
ograniczenia. Za ten kompromis, za wypracowywanie ważnych elementów w życiu bieżącym 
i majątko\\--ym Gminy i Miasta Koziegłowy , w imieniu mieszkańców, złożył samorządowi 
podziękowania. Podziękowania również należą się Państwu Sołtysom, którzy również bardzo 
mocno uczestniczą w każdym zadaniu, jakie jest na terenie sołectwa. Bez zaangażowania 
Państwa Sołtysów wiele rzeczy mogłoby nam umknąć, zarówno w wydatkach bieżących, 
ale i ró-w-nież tych dużych, które przed nami są i roku na rok je widzimy. Chcemy skutecznie 
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postępować w zadaniach inwestycyjnych , chcemy mieć wizję tą krótkoterminową związaną 

z budżetem jednorocznym, ale też wizję przyszłości Gminy i Miasta Koziegłmvy i przeistaczać 

w kolejne pokolenie, abyśmy tworzyli podwaliny pod to nasze \1\-'Spólne , samorządowe 

funkcjonowanie. Podziękował wszystkim, którzy ten budżet tworzyli i realizowali od strony 

pracowników, począwszy od Pani Skarbnik , całego Zespołu Finansowo-Księgowego, 

ale również rzeszy pracowników , którzy każdego dnia ten budżet realizują. Pomimo trudnej 

sytuacji, która się wytworzyła udało nam się budżet domknąć i zrealizować. Podziękował 

również wszystkim jednostkom , które realizowały zadania i może tylko przeprosić 

za ograniczenia, ponieważ żeby wydawać trzeba mieć, a żeby mieć trzeba pozyskiwać. Mamy 
nadzieję, że ta dewiza realizowana przez samorząd Gminy i Miasta Koziegłowy będzie 

skutecznie przekładała się na kolejne wyzwania dla Gminy i Miasta Koziegłowy z przesłaniem, 

o którym mówi Strategia, abyśmy to życie publiczne oraz ofertę życia samorządowego 

przedkładali mieszkańcom jak tylko najlepiej potrafimy. 
Podziękował za wysłuchanie sprawozdania ( sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do 

protokołu). 

Łączne sprawozdanie finansowe za 2022 r., sprawozdania roczne jednostek organizacyjnych 

( ZUK. GMOPS, M-GOPK, ZEAOS oraz placówek oświatowych stanowią załącznik nr 17 

do protokołu). 
Informacja o stanie mienia komunalnego za 2022 rok, którą również otrzymali wszyscy Radni 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

2) 
Wiceprzewodniczący Rady Pan Damian Cesarz Uchwałę Nr 4200/VI/74/2023 z dnia 26 

kwietnia 2023 r. VJ Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach , 

zawierającą, pozytywną opinię o przedłożonym przez Burmistrza sprawozdaniu z v.rykonania 

budżetu za 2022 rok "WTaz z informacją o stanie mienia komunalnego ( opinia stanowi załącznik 

nr 19 do protokołu). 

3) 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Marcin Będkowski odczytał Uchwałę Nr 1/2023 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy i Miasta Koziegłowy z dnia 05 czerwca 2023 r. , zawierającą 

pozytywną opinię o wykonaniu budżetu Gminy i Miasta Koziegłowy za 2022 rok oraz wniosek 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi ( załącznik nr 20 do protokołu) 

4) 
Wiceprzewodnicz.ący Rady Pan Damian Cesarz odczytał Uchwałę Nr 4200Nl/l 18/2023 

Vl składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach z dnia 13 czerwca 

2022 r. zawierającą pozytywną opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

Bunnistrzowi Gminy i Miasta Koziegłowy absolutorium za 2021 rok ( załącznik nr 21 

do protokołu). 

5) 
Przewodniczący Komisji Gospodarki i Polityki Finansowej Pan Andrzej Szóstak przedstawił 

pozytywną opinię komi~ji stałych Rady o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

i wniosku w sprawie absolutorium ( załącznik nr 22 do protokołu). 

6) 
Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk otworzyła dyskusję nad przedstawionymi 

materiałami. Radni nie zgłosili się do dyskusji. 
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Pani Przewodnicząca stwierdziła, że sprawozdanie jest bardzo wyczerpujące. 61 zadań , które 
zostały wykonane w 2022 roku, to średnio trzy inwestycje na każdą miejscowość. Życzyłaby 
każdej Radzie, każdemu Burmistrzowi i każdej miejscowości takich wyników. Realizujemy 
swoje zadania na tyle, na ile możemy . Podziękowała całej Radzie za to, że pomimo czasami 
występującej różnicy zdań, dochodzimy do wspólnego konsensusu i nie uprawiamy polityki, 
a to jest najważniejsza sprawa. Sięgamy tylko po rzeczy, które dotyczą każdej miejscowości , 
a przede wszystkim każdego mieszkańca naszej Gminy i Miasta i to jest największa wartość 
jaką wnosimy w pracę, pomagając Panu Burmistrzowi przy realizacji niełatwego budżetu, 
każdego budżetu i możemy mieszkańcom spokojnie spojrzeć w oczy bo to , co zaplanował każdy 
Radny czy Sołtys w połowie przynąjmniej zostało zrealizowane. Mamy się czym poszczycić , 
bo realizowanych jest szereg inwestycji, budowane są drogi, ścieżki rowerowe, chodniki , 
ale przede wszystkim inwestycje, na które pozyskujemy środki ze~nętrzne. Zawsze tak 
twierdziła i tv,:ierdzi w dalszym ciągu, że zgoda buduje, niezgoda rujnuje . I to powinno nam 
przyświecać do końca tej kadencji. To, że w minimalny sposób, ktoś nas próbuje skłócić 
i obrazić , a sądziła że nie doczekamy takiej chwili, ale była w błędzie, jednak wychodzimy 
z tego jeszcze bardziej mocniejsi. Pogratulowała Panu Burmistrzowi tego budżetu oraz 
wszystkim mieszkańcom, że możemy spać spokojnie, że zadania które założyliśmy na początku 
kadencji są realizowane i są w takiej sferze założeń, że możemy być przygotowani 

najeszczelepsze czasy. 
Ponownie zapytała czy ktoś zechce zabrać głos. Ponieważ nikt nie zgłosił się do dyskusji , Pani 
Przewodnicząca poprosiła o odczytanie proj cktu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2022 r. 

7) 
Pani Grażyna Sitek przedstawiła projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego za 2022 r. ( załącznik nr 23 do protokołu) . 
Radni nic wnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwala Nr 427/XLI/2023 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2022 rok 

została przyjęta 14 głosami „za" Uednogłośnie ). 

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk pogratulowała Panu Burmistrzowi 
jednogłośnego zatwierdzenia sprawozdania finansowego, co przekłada się rówmez 
na wszystkich pracowników Urzędu i jednostek organizacyjnych, którzy starali się by jak 

najlepiej realizować budżet. 

Pan Burmistrz podziękował za zatwierdzenie sprawozdania. Podkreślił, że sesja absolutoryjna 
zawsze wywołuje Vvielkie emocje i za te pozytywne emocje ze strony Rady Gminy i Miasta 
Koziegłowy , za jednomyślność przy akceptacji budżetu oraz realizacji tego budżetu złożył 
podziękowania. Te podziękowania przedkłada na wszystkich pracowników Gminy i Miasta 
Koziegło-wy, bo każdy ze swojej strony dokłada dużych starań, aby realizować zadania najlepiej 

jak potrafimy. 
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8) 
Pan Antoni Bielecki przedstawił projekt uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy 

i Miasta Koziegłowy absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok ( załącznik nr 24 

do protokołu). 
Radni nic wnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwala Nr 428 /XLI/2023 w sprawie udzielenia Burmistrzowi Gminy i Miasta Koziegłowy 

absolutorium z tytułu 1..vykonania budżetu za 2022 rok została przyjęta! 4 głosami „za" 

(jednogłośnie). 

Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk pogratulowała Panu Burmistrzowi 

jednogłośnego uzyskania absolutorium i życzyła dalszych sukcesów w pracy , podejmowania 

trafnych decyzji oraz dobrych współpracowników. 

Ad. pkt 9 

Pan Antoni Bielecki przedstawił projekt uchwały w spra\Ą,ie zaliczenia drogi do kategorii 

dróg gminnych ( załącznik nr 25 do protokołu). 

Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały . 

Uchwala Nr 429/LI/2023 w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych została 

przyjęta 14 głosami „za" (jednogłośnie). 

Ad. pkt IO 

Pani Grażyna Sitek przedstawiła projekt uchwały w sprawie zgody na obciążenie 

służebnością przesyłu nieruchomości stanowiącej własność Gminy i Miasta Koziegłowy 

( załącznik nr 26 do protokołu). 
Radni nie wnosili uwag do projektu uchwały. 

Uchwala Nr 430/Ll/2023 w sprawie zgody na obciążenie służebnością przesyłu nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy i Miasta Koziegło,.,vy i została przyjęta 14 głosami ,.za" 

(jednogłośnie). 

Ad. pkt li 

Pani Przewodnicząca udzieliła głosu Panu Burmistrzowi, celem przedstawienia informacji 

o działalności w okresie międzysesyjnym. 
Pan Burmistrz przedstawił sprawozdanie z okresu międzysesyjnego, obejmujące działania: 

miesiąc czerwiec wiąże sit; z zamknięciem roku szkolnego , odbyło się spotkanie organu 

prowadzącego z dyrektorami szkól, odbyły się konkursy na dyrektorów trzech szkół , 

czeka nas konkurs na stanowisko nauczycieli mianowanych i ma nadzieję, że w miesiącu 

sierpniu te konkursy się odbędą. Wytypowano z grona pedagogicznego dyrektorów, 

nauczycieli oraz z grona rodziców osoby, które będą współkreowały opracowanie 

• 
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dokumentu Strategii Rozwoju Oświaty na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy. 

Ma nadzieję, że Komisja Społeczna ze swojego grona również wymaczy trzy osoby 
i ten Zespół rozpocznie prace na podstawie dokumentów - Raportu oraz danych, które 

posiadamy, z pewnymi wnioskami rozwojov.rymi, z wnioskami na przyszłość; 

- w poszczególnych sołectwach odbywają się miłe spotkania, podziękował Organizatorom 
i wszystkim w to zaangażowanym, którzy te spotkania integracyjne po okresie pandemii 
w swoich miejscowościach realizują. W Winownie odbył się festyn rodzinny przy szkole 
w Winownie , gdzie mogliśmy również podziwiać zadanie, które było w budżecie 

tj. realizacja ostatniego budynku szkolnego który był zmodernizowany; 

pustostany na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy - wizytowany był budynek po byłej 
Przychodni Lekarskiej w Mysłowie i ma nadzieję, że samorząd Gminy i Miasta 
Koziegłowy zdecyduje w jakim kierunku moż.emy zmierzać, gdzie możemy ewentualnie 

sięgać po środki. Nawiązał do spotkania z Fundacją „Oczami Brata" i wyraził nadzieję 
że będziemy mogli skutecznie wnioskować o środki zewnętrzne w ramach funduszu 

solidarnościowego - na remont i modernizację obiektu po byłej szkole w Markowicach. 
Byłaby to dla niego, ale i dla samorządu ogromna radość , abyśmy mogli takie pierwsze 
centrum opiekuńczo-wychowawcze , mieszkalne dedykować naszym podopiecznym. 

Na pewno nie ma takiego centrum w powiecie myszkowskim, nie ma też w najbliższym 
rejonie . Natomiast problem z osobami niepełnosprawnymi jest w problemach strategii 

Ośrodka Pomocy Społecznej; 

budowa żłobka nabiera kształtów wykończeniowych, ale występuje lekkie opóźnienie 
na budynku wielofunkcyjnym. Ma nadzieję, że Komisja Społeczna i Gospodarcza 

w stosownym czasie zwizytuje obiekt w realizacji; 

- z Panem Sekretarzem uczestniczyli w kilku spotkaniach sp011owych, a między innymi 
na terenie Gminy Olsztyn w Mistrzostwach Polski w badmintonie oraz w Ogólnopolskim 
Wyścigu Kolarskim w kolarstwie szosowym na terenie Gminy i Miasta Koziegłowy; 

- domknęliśmy wszystkie projekty , wszystkie projekty unijne w ramach tak zwanych 
„Zielonych projektów", jesteśmy przed decyzją Urzędu Marszałkowskiego o tak zwanej 
dodatkowej puli. Około 115 osób na liście rezerwowej ma szansę ubiegać si9 o dodatkowe 
solary, pod warunkiem że Urząd Marszałkowski w miesiącu lipcu , a najpóźniej w sierpniu 
zatwierdzi nam zmiany projektowe, które są dosyć skomplikowane, ponieważ dane 
wyj ściowc do oceny merytorycznej uległy zmianie po rezygnacji mieszkańców z pieców 

na pelct; 
- w szkole w Siedlcu Dużym mieliśmy przyjemność uczestniczyć w zakończeniu konkursu 

poetyckiego dedykowanego Wisławie Szymborskiej . Podziękował Organizatorom za to, 
że pierwszy konkurs wojewódzki mógł odbyć się na terenie tejże szkoły; 

- dobrze współpracujemy z Częstochowską Spółką Wodną, która realizuje zadania za nasze 
środki dotacyjne dla obszarów zmeliorowanych tam, gdzie zachodzi potrzeba ingerencji. 
Odbyło się Walne Zgromadzenie i z tego zgromadzenia podziękowanie dla samorządu, 
że mimo iż jest tylko jedna miejscowość w Spółce, to poprzez dotację, ale i również 

że strony Zarządu Spółki ,widzimy całą Gminę ; 
- odbyło się posiedzenie Komisji Bezpieczeństwa Publicznego w Starostwie Powiato~rym 

i zarówno stan dróg, jak również okres wakacyjny były przedmiotem pewnej analizy, 

ale i również ograniczeń w ruchu, które nas czekają. Poruszane były sprawy związane 
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z DK-1 ,miejscowości Zabijak, gdzie od 3 lipca br. będzie zamknięte skrzyżowanie 
i ogromna trudność dla mieszkańców Starej Huty, Pińczyc, Pustkowia Lgockiego 
i wszystkich którzy wydostawali się tym skrzyżowaniem w obręb trasy DK-1. Jest 
przygotowana organizacja objazdu, znaki się już pojawiają . Wszystkie samochody 
ciężarowe mają się tylko i wyłącznie poruszać drogami powiatowymi do drogi 
wojewódzkiej Myszków - Będusz, aczkolwiek co będzie się działo w Myszkowie trudno 
określić, a będzie jeszcze trudniej. Musimy się przyzwyczaić do tego rodzaju problemów . 
Mamy zapewnienie Wykonawcy , że skrzyżowanie w Winownie na przełomie miesiąca 
lipca i sierpnia br. zostanie otwarte; 

- w najbliższą sobotę od godz. 11,oo do 21,oo z Krajowym Ośrodkiem Wsparcia Rolnictwa 
i Agencją Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa organizujemy festiwal „Bitwa 

Regionów". Zaprosił zebranych, wszystkie koła gospodyń wiejskich i osoby które chcą 
poznać działalność kół gospodyń wiejskich z czterech powiatów: częstochowskiego, 

zawierciańskiego, kłobuckiego i myszkowskiego w rywalizacjach na festiwalu „Jurajski 
Gościniec; 

- mieliśmy przyjemność reprezentować Gminę i Miasto Koziegłowy na gali działań 

„Lokalnie" w hotelu Zawiercie, stowarzyszenie z terenu Gminy i Miasta Koziegłowy 
bardzo aktywnie pozyskało dodatkowe środki w ramach aktywizacji organizacji pożytku 
publicznego; 

- zakończenie sezonu klubów sportowych z terenu Gminy i Miasta Koziegłowy - cieszymy 
si1c bardzo z osiągniętych wyników sportowych, ale i również z zaangażowania 

poszczególnych klubów w animację i zajęcia pozalekcyjne, a mówi o klubach , które 
kończyły rozgrywki w piłce nożnej; 

- sprawa oddziałów przedszkolnych w jednej ze szkół - ma nadzieję, że analiza 
demograficzna , ale i pocz.ątek roku szkolnego pozwoli nam na stosowne podjęcie decyzji; 

Stowarzyszenie „Kijomaniacy" realizuje projekt w miejscowości Miłość; 

Partnerstwo Północnej Jury - mamy mocną reprezentację w Zarządzie jak i w Radzie, 
osoby współpracujące na bieżąco czuwają nad wnioskami i założeniami około 

programowymi. Czeka nas intensywna praca nad strategią małych miejscowości, 

zaprosimy Państwa Sołtysów i Radnych do tego, abyśmy takie aktyvv11e centra w naszych 
miejscowościach mogli tworzyć, a w przyszłości dla tych miejscowości pójdą środki 
w ramach Regionalnych Programów Operacyjnych. Są pewnego rodzaju ograniczenia 
i obwarowania, ale o tym może powiedzieć Pani Bożena Kolasa, która w Zarządzie 
reprezentuje Gminę i Miasto Koziegłowy i czuwa na bież.ąco nad tymi zadaniami; 

- Podpisana została umowa w Starostwie Powiatowym dotycząca modemizacj i drogi 
powiatowej od ronda w Postępie poprzez ul. Wolności w Myszkowie na odcinku 8,5 km., 
pierwszy etap. Ma nadzieję, że skutecznie również zrealizujemy to zadanie jako 
współfinansujący - Gmina i Miasto Koziegłowy. Powstają społeczne centra mieszkaniowe, 
które tworzą się w Polsce , a spotkanie w tej kwestii odbędzie się w nąj bliższą środę 
w Olsztynie , które da nam ewentualnie wytyczne lub podstawę włączenia tych terenów 
do tychże centrów; 

- Związek Powiatowo - Gminny „Jedźmy Razem" - elementem dodanym utworzenia 
Związku jest zbiorowa usługa komunikacyjna, a dokumenty zav-,ierające gruntowną 

analizę zostały dostarczone Radnym na tablety. Zachęcał Sołtysów i Radnych 
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do zapoznania się z tym dokumentem, ponieważ do połowy sierpnia br. jest 
przygotowywana nowa perspektywa finansowa związków powiatowych w sprawie 
dofinansowania i chętnie uwzględnimy kolejne trasy, pod warunkiem że analiza zostanie 
szczegółowo rozpatrzona i czy z tych istniejących tras mieszkańcy korzystają. 

Z dokumentów wynika niewielki progres, że przyzwyczajamy się do tej komunikacji 
w sposób stały; 

w Siedlcu Dużym odbył się Festyn; 

Fundacja „Oczami Brata"- jak informował wcześniej w dniu wczorajszym odbyło 

się spotkanie , na juto na godz. 12,oo jesteśmy umówieni z potencjalnym projektantem • 
który nakreśli program funkcjonalno-użytkowy i dokona inwentaryzacji tego obiektu, 
abyśmy mogli do 16 sierpnia br. złożyć wniosek w ramach centrów opiekuńczo

wytchnieniowych czy mieszkalnych. To dofinansowanie jest bardzo duże, bo opiewa 

kwotą 98% pod warunkiem że znajdziemy 100% kosztów kwalifikowanych . 

Na zakończenie \vypowiedzi Pan Burmistrz podziękował Radzie Gminy i Miasta 
Koziegłowy za udzielone absolutorium , za pozytywne skwitowanie wspólnych naszych działań. 
Ma nadzicjy, że będziemy mogli z jeszcze większą determinacją , ale i również radością 
realizować nasze założenia, do których wszystkich zapraszamy, bo wiele się dzieje 
i jeszcze wiele ma siy zadziać w nowej perspektywie finansowej , zarówno ze środków 
grantowych jak i dotacyjnych . Ma nadziej9, że skutecznie przygotowujemy nową perspektywę 
która nas czeka i będziemy mogli po raz kolejny pozyskiwać środki przede wszystkim 
dla mieszkańców i dla infrastruktury komunalnej Gminy i Miasta Koziegłowy. 

Ad. pkt 12 

Pani Przewodnicząca Rady przedstawiła infonnację o działaniach podejmowanych 
w okresie międzysesyjnym. W okresie od ostatniej sesji Rady w dniu 06 czerwca 2023 r. 

podejmowane działania to: 

- przygotowanie porządku obrad bieżącej sesji Rady 

- praca nad materiałami sesyjnymi, 

- zwołanie posiedzenia wspólnego Komisji Rady. 

Do BurmistrLa oraz Rady Gminy i Miasta wpłynęły pisma : 

- prośba jednostki OSP Gniazdów o rozważenie możliwości nieodpłatnego przekazania 
średniego samochodu ratowniczo-gaśniczego z jednostki OSP Siedlec Duży w związku 

z zakupem nowego samochodu dla jednostki w Siedlcu Dużym; 

pismo jednostek OSP w Star~i Hucie i w Cynk.owie o wyrażenie zgody i wszczęcie 

procedury postępowania przez Pana Burmistrz.a w sprawie włączenia jednostki do Krajowego 

Systemu Ratowniczo-Gaśniczego; 
- prośba Dyrektora Szkoły Podstawowej vv Cynkowie o zwiększenie o kwotę I O.OOO zł 

środków na remont schodów wejściowych do szkoły w związku z zaleceniami Sanepidu, 

co zostało uczynione; 
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Do wiadomości Rady wpłynęło pismo Rodziców o przywrócenie najmłodszej Grupy 

Przedszkolnej w Oddziale Przedszkolnym Szkoły Podstawowej w Lgocie Górnej oraz 

sfinansowanie stanowiska pracy. 

Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że posiada dokument przygotowany przez Zespół 

Ekonomiczno-Administracyjny Oświaty Samorządowej zawierający dane liczbowe dotyczące 

oddziałów przedszkolnych, z którym można się zapoznać. Chce odpowiedzieć rodzicom z Lgoty 

Górnej, że do przedszkola uczęszczało w sumie 62 dzieci, były 3 oddziały przedszkolne. Z listy 

obecności 'W)'nika, że w poszczególnych miesiącach roku szkolnego obecność dzieci 

w oddziałach przedszkolnych przedstawia się następująco: 

2022 rok: wrzesień - 60, październik - 56, listopad -50, grudzień - 49; 

2023 rok: styczeń- 48, luty- 51, marzec - 55, kwiecień - 56, maj -55. 

Z tej liczby dzieci spokojnie dwa oddziały mogą funkcjonować. Takie są fakty 'W)'nikąjące 

z dokumentów. 

("\ Podobnie jest w poszczególnych szkołach, i tak: 

Pińczyce - 55 dzieci , są trzy oddziały, a spokojnie mogą być dwa oddziały, 

Cynków -40 i 42 dzieci, dwa oddziały, a obecność przedstawia się następująco: 

2022 rok: wrzesień -39, październik -40, listopad - 39, grudzień -36, 

2023 rok: styczeń -35, luty- 39, marzec 41, kwiecień 40, maj- 40. 

Gniazdów - I 7 dzieci i nie ma jednego dziecka lub dwóch, 
Koziegłówki 18 dzieci wg. dziennika, i tylko w miesiącu październiku 2022 r. uczęszczało 11 

dzieci, w grudniu 12, a w 2023 roku: styczeń ,luty i marzec -15, kwiecień, maj - 18. 

Siedlec Duży najwięcej dzieci, bo 25, a uczęszczało: 

2022 rok :wrzesień - 16, październik , listopad i grudzień - 17 

2023 rok: styczeń-I 9, luty -21, marzec -22,kwiecień i maj -24. 

Przedszkole w Koziegłowach wraz z oddziałem zamiejscowym w Starej Hucie wg. SIO 221 

dzieci w 11 oddziałach, a są odziały w Koziegłowach gdzie jest 16, 17 i 18 dzieci. Na podstawie 
tych danych średnia 'W)'nosi niespełna 20. Staramy się jak możemy , by każdą szkolę traktować 

jednakowo i żadne dzieci nie są lepsze ani gorsze. Dokwnenty, które przedstawiła może 

udostępnić zainteresowanym. 

Następnie Pani Przewodnicz.ąca Rady poinfonnowała, że analiza popytu na usługi komunikacji 

zbiorowej Związku Powiatowo-Gminnego „Jedźmy Razem" dotycząca lat 2021 - 2023, 

omawiana na wspólnym posiedzeniu Komisji , o której wspomniał Pan Burmistrz, została 

Radnym przesłana na tablety i jest udostępniona w punk.cie 3 - Spra'W)' bieżące wspólnego 

posiedzenia Komisji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy, które odbyło się w dniu 27 czerwca br. 

Ad. pkt 13 

Radni nie składali pisemnych interpelacji. 
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Ad. pkt 14 

W wolnych wnioskach zabierali głos: 

- Radny Pan Antoni Bielecki pod rozwagę poddał temat odnośnie wykorzystania budynku 
po byłym „Koziołku". Jest taki program „Strzelnica w Każdym Powiecie", są na to środki 
z Ministerstwa, w tym roku jest kwota 25 mln zł. do pozyskania, nie wie w jakim stopniu jest 
to już wykorzystane . Wymagane jest pomieszczenie 5 na 8 m. 

- Pani Przewodnicząca Rady nadmieniła, że w budynku tym są duże piwnice i może 
rzeczywiście można byłoby je zagospodarować; 

- Wiceprzewodniczący Rady Pan Damian Cesarz wyjaśnił, że strzelnica pneumatyczna jest 
w budynku Zespołu Szkół nr I przy ul. Kwiatkowskiego , ale dobrze że ten wątek został 
poruszony, bo w dniu dzisiejszym ma spotkanie na strzelnicy, na ul. Słowackiego; 

- Pan Antoni Bielecki dodał, że mamy kółko strzelnicze w Koziegłowach, które musi dojeżdżać 
do strzelnicy w Now~j Wsi; 

- Pan Damian Cesarz stwierdził, że jest to słuszna inicjatywa; 

- Pani Przewodnicząca Rady podkreśliła, że jeżeli można pozyskać środki, to warto się nad tym 

pochylić; 

Pan Damian Cesarz zwrócił się do Pana Burmistrza o wyjaśnienie sprawy: w Biuletynie 
Informacji Publicznej pojawiło się ogłoszenie firmy NetWorkS Laboratoriwn Badań 
Środowiskowych o planowanych pomiarach pól elektromagnetycznych . Zapytał czy ma to 
związek z jakąś inwestycją czy jest realizowane tylko na badanie norm przez jakąś instytucj9 

czy urząd; 

- Pan Burmistrz wyjaśnił, że sprawa będzie rozpoznana i przedstawione wyjaśnienie; 

- Pan Damian Cesarz dodał, że szukał na stronie firmy ale nic znalazł informacji, więc chciałby 
tylko abyśmy byli spokojniejsi i ewentualnie przygotowani do tego, o czym wspominał 

Radny Pan Leonard Jagoda; 
- Pani Przewodnicząca Rady poinformowała, że w lipcu sesja nie jest planowana , ale gdyby 

zaszła pilna potrzeba zwołania sesji , gdyby zaszła potrzeba np. wprowadzenia środków, 
czego Burmistrz nie mógłby dokonać bez zgody Rady Gminy i Miasta, wówczas będzie 

to sesja nadzwyczajna. Kolejna sesja przewidywana jest na początek sierpnia, chyba że nie 
będzie pilnych spraw, wówczas sesja będzie w ostatni czwartek sierpnia, a posiedzenie 

wspólne Komisji w ostatni wtorek sierpnia. Życzyła wszystkim zebranym spokojnych 

i udanych wakacji. 

Ad. pkt 15 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Pani Joanna Kołodziejczyk 
zamknęła obrady pięćdziesiątej pierwszej Sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłowy, dziękując 
radnym oraz zaproszonym gościom za przybycie i udział w sesji. 
Na tym obrady pięćdziesiątej pierwszej Sesji Rady Gminy i Miasta Koziegłov.-y zakończono. 
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